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VOORWOORD 
van de voorzitter 

ACTIVITEITENKALENDER
Check ook www.BrEA.be voor een up-to-date activiteitenkalender

Beste lezer,

Een jaar geleden werd het academiejaar feestelijk 
ingeleid: de VUB vierde haar ’50 jaar vrij’, samen 
met onze vrienden van de ULB, welke op dat 
moment 185 jaar geleden was opgericht. Een 
groot deel van de festiviteiten viel echter in het 
water, want begin 2020 trok corona een grote 
streep door heel veel plannen. Bij de start van 
het huidige academiejaar is corona nog steeds 
sterk aanwezig. Geen grote bijeenkomsten zoals 
gewoonlijk, maar gelukkig gaan de lessen wel 
grotendeels door zoals gepland. De hoorcolleges 
zullen niet enkel op de campussen van de VUB 
plaatsvinden, maar ook in andere “hotspots” 
binnen Brussel, zoals het parlement, Flagey en 
Bozar. 

Als je dat leest, zou je het bijna jammer vinden 
dat je momenteel geen student meer bent, niet? 
Ik vind het persoonlijk werkelijk fantastisch 
dat er alternatieven worden gezocht om het 
studentenleven zo normaal mogelijk te laten 
verlopen, maar tegelijkertijd denk ik ook terug 
aan mijn eigen studententijd. De lessen maken 
een groot deel uit van het studentenleven, maar 
het zijn natuurlijk de sociale activiteiten die je 
studententijd de beste tijd van je leven maken. 
Feestjes bij elkaar op kot, lange nachten op tent-
TD’s, samen op café gaan,... In hoeverre kan dat 
sociale leven nu nog doorgaan? Zullen eerstejaars 
hun weg wel vinden? Welke mentale impact laat 
dit alles achter? Ik maak me toch wel zorgen, en 
hoop werkelijk dat alle studenten een zo zorgeloos 
mogelijk academiejaar tegemoet gaan.

Ook binnen BrEA moeten we momenteel zeer 
flexibel zijn. Onze Meshouï die we in september 
hadden willen laten doorgaan, hebben we dit jaar 
toch maar van de baan geschoven, gezien de 
maatregelen het nog niet voldoende toelieten. Ook 
onze After Work van oktober laten we nog even 
voor wat het is. We willen jullie wél uitnodigen 
op onze Galatea, waar de regels van social 
distancing zeker gehanteerd kunnen worden (p. 
21). In november organiseren we ook ons jaarlijks 
symposium (p. 13), waar we jullie graag talrijk 
terugzien, of het nu digitaal of fysiek zal zijn. We 
komen dus stilletjes aan weer op gang, maar met 
de nodige zorgen.

Heb je iets te melden? 
Stuur me gerust een mailtje op 
voorzitter@brea.be

Edith Oyen
Voorzitter BrEA

OKTOBER NOVEMBER

DECEMBER

Za 31/10
Galatea
Diest

Do 12/11
Symposium
VUB

Vrij 4/12
Dag v/d Ingenieur
TBD

Do 19/11
ie-net-prijzen
Digitaal event

Vrij 20/11
St. V
Brussel

16/11 - 22/11
Week v/d Ingenieur
Digitaal event
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Beste ingenieursvrienden,

Het is een hele eer voor mij dat ik hier, in het 
ledenblad van onze alumnivereniging, als 
nieuwbakken decaan het woord tot jullie mag 
richten. 

Sta mij toe me eerst even voor te stellen. Na 
mijn studies burgerlijk ingenieur, startte ik 
een doctoraat aan het Studiecentrum voor 
Kernenergie (SCK·CEN), met VUB-promotoren 
Irina Veretennicoff en Hugo Thienpont. Daar bleef 
ik na mijn doctoraat een tiental jaar werkzaam. 
De band met de VUB - op persoonlijk, maar 
ook op professioneel vlak - bleef evenwel altijd 
bestaan. Ik ben bijvoorbeeld steeds aan de VUB 
blijven doceren. In 2007 kreeg ik het voorstel van 
Hugo Thienpont om weer volledig naar de VUB te 
komen. Ik zag het als een opportuniteit om mee te 
bouwen aan een gemotiveerde groep die in volle 
expansie was en heb de sprong gewaagd. Ik heb 
me ten volle ingezet om er samen met de mensen 
van de huidige onderzoeksgroep B-PHOT een 
succesverhaal van te maken en dat is, denk ik 
en in alle bescheidenheid, vrij goed gelukt. Kijk 
gerust eens naar www.b-phot.org.

Het is nooit mijn absolute ambitie geweest om 
decaan te worden, maar uiteraard wil ik het beste 
voor de faculteit. Na gezeteld te hebben in een 
aantal facultaire en universitaire raden, kwam 
de voormalige decaan Stefaan Caenepeel met 
de vraag of ik zijn vicedecaan wilde worden. Die 
vraag kwam sneller dan voorzien, maar als de 
faculteit meent dat ik mijn steentje kan bijdragen, 
dan ga ik ervoor en niet met halve maten. Het is 
ook vanuit die insteek van 500 procent inzet dat 
ik begin 2020 een ambitieus beleidsplan aan de 
faculteit heb voorgelegd. Met “ambitieus” bedoel 
ik niet dat ik de kaart van de revolutie wil trekken; 
ik hou van continuïteit en van versterken van 
wat goed gaat en verkies zeker evolutie boven 
revolutie, 

maar als ingenieur kijk ik ontzettend graag naar de 
toekomst. Er zijn heel wat uitdagingen waar onze 
faculteit voor staat en die wil ik zeker aangaan. 
Uitgaand van onze sterktes, zijn er heel wat 
opportuniteiten voor onze faculteit. We moeten 
die kunnen exploiteren. In wat volgt, schets ik 
graag de vier strategische doelstellingen die ik in 
het beleidsplan formuleerde.

VUB-ingenieur is een sterk merk, en dat sterk 
merk wil ik uitdragen. We zijn een sterke 
ingenieursschool in de bruisende hoofdstad van 
Vlaanderen, België en Europa. We moeten zeker 
werken aan de instroom van generatiestudenten, 
maar als je kijkt naar onze masteropleidingen 
die dikwijls interuniversitair zijn en de 
masteropleidingen die we gemeenschappelijk 
hebben met de ULB binnen Bruface, kunnen 
we dat verder uitbouwen tot een sterk merk op 
internationale schaal. Samenwerking is daarbij 
essentieel. We creëren op deze wijze een cruciale 
zijdelingse instroom van internationale studenten 
en werken zo ook mee aan de oplossing van 
het gekende tekort aan ingenieurs op de 
arbeidsmarkt.

Onze faculteit IR moet de ingenieursstudies 
opnieuw aantrekkelijk maken. Startend van een 
brede bacheloropleiding, die zowel de basis legt 
om doorgedreven te kunnen specialiseren in een 
brede waaier van ingenieursdisciplines als de 
nodige flexibiliteit biedt om vanuit de vorming aan 
te passen aan de meest recente technologische 
ontwikkelingen, moet de VUB-ingenieur 
klaargestoomd zijn voor de jaren 2030-2050. 
Dit ook mede dankzij onderwijsvormen die de 
noodzaak voor levenslang leren in zijn genetische 
code hebben ingeprent. Onze VUB-ingenieurs 
moeten model staan voor ‘Industrie 5.0’ en 
moeten om kunnen met co-creatie, verregaande 
customisatie en samenwerking tussen mens 

en machine in sterk geautomatiseerde 
productieprocessen. Onze VUB-ingenieurs 
moeten bepalend zijn voor de meest moderne 
standaarden van innovatie, creativiteit, excellentie 
en competitiviteit en ze moeten de ruggengraat 
vormen van een doorgedreven globale ‘Economie 
5.0’.

Als onderdeel van ‘Economie 5.0’ moeten 
de duurzame ontwikkelingsdoelstellingen – 
bekend als Sustainable Development Goals 
(SDGs) – centraal staan binnen onze faculteit. 
Duurzaamheid moet ingebakken zitten in de 
curricula en de kapstok zijn waaraan zowel 
de ingenieursopleidingen als het onderzoek 
worden opgehangen. Onze faculteit moet divers 
en internationaal zijn in al haar geledingen, van 
generatiestudent tot gewoon hoogleraar.

Tenslotte moet je VUB-ingenieur worden aan een 
robuuste faculteit waar de proffen, de assistenten, 
alle onderzoekers en al het technisch en 
ondersteunend personeel graag werken. Onze 
faculteit is er al jaren één van sterke interne 
verbondenheid, teamspirit en collegialiteit. Die 
sterkte moeten we ten volle benutten om onze 
stem op het centrale beleidsniveau van de VUB 
te laten horen.

Het zou ons hier allicht te ver leiden om voor elk 
van bovenstaande strategische doelstellingen de 
vertaalslag te maken naar de uitvoering, maar 
weet dat de implementatie van het beleid zeker 
beroep zal doen op onze alumni. Zij kunnen de 
titel van VUB-ingenieur met fierheid en kennis 
van zaken uitdragen en de jongere generatie 
motiveren om voor ingenieur te studeren aan de 
VUB. 

Mijn (digitale) deur staat open voor eenieder die 
met mij over het beleid van gedachten zou willen 
wisselen. Ook in de nieuwe realiteit die Covid-19 
met zich meebrengt, moeten en gaan we er 
samen het allerbeste van maken.

Intussen kunnen jullie ons zeker beginnen 
volgen op sociale media: de “VUB Faculty of 
Engineering” is te vinden op LinkedIn en Twitter 
alsook op onderstaande webstekken.

Met opperbeste groeten,
Francis Berghmans – 
decaan faculteit ingenieurswetenschappen

https://www.vub.be/faculteit/
ingenieurswetenschappen#faculteit 

HOEKJE VAN          DE DECAAN

http://www.b-phot.org
https://www.vub.be/faculteit/ingenieurswetenschappen#faculteit  
https://www.vub.be/faculteit/ingenieurswetenschappen#faculteit  


8BrEA MAGAZINE OKTOBER - NOVEMBER - DECEMBER 2020 9

Nochtans vindt 68% van de ondervraagde 
werknemers het niet leuk als de baas met hem/
haar flirt en 58% vindt een relatie met de baas 
gewoon niet kunnen. 

Volgens de onderzoekers zijn deze resultaten 
absoluut niet verbazend, er zijn namelijk nog 
nooit zoveel vrouwen aan de slag geweest. Op 
een plaats waar mannen en vrouwen veel tijd 
met elkaar spenderen, wordt er meer geflirt en… 
van het ene komt het andere luidt hun nuchtere 
conclusie. Het is dus eigenlijk niets meer dan de 
normale gang van zaken en het is ook ‘gewoon 
leuk’, aldus de experts. Meer nog: “het geeft 
een boost aan de sfeer en het is een teken van 
erkenning.”

We zullen maar direct met de deur in huis vallen, 
uit een recente studie bleek dat 19% van de ruim 
2000 ondervraagde werknemers toegaf seks te 
hebben gehad met een collega. In 2016 was dit 
nog ‘maar’ 14%. 20% van de ondervraagden gaf 
toe ermee gekust te hebben en 24% of bijna 1 
op 4 ervan gaf zelfs toe verliefd te zijn of ooit te 
zijn geweest op een collega. Daarnaast had ruim 
13% ooit een openlijke relatie met iemand op het 
werk en 11% had de ‘geheime’ variant hierop. Het 
onderzoek gaf ook aan dat 46% van de relaties 
voortvloeide uit afspraakjes op het werk, 35% was 
het gevolg van ‘chatten’ met een collega en 32% 
was het gevolg van een zakenreis. In 28% van 
de gevallen was de relatie gewoon het gevolg van 
een uit de hand gelopen ‘intense’ samenwerking.

MUSHROOM MANAGEMENT
MANAGEMENT IN TIJDEN VAN CORONA 

HOEKJE VAN DE RECTOR

Beste ingenieur van de VUB, 

Zelfs wie al lang afgestudeerd is, blijft vaak 
rekenen in academiejaren. Kalenderjaren geven 
niet hetzelfde gevoel van een nieuwe start na een 
lange ontspannen vakantieperiode. Zeker wie 
kinderen heeft, hanteert de tijdsindeling van het 
onderwijs. Een nieuw jaar begint na de zomer. Zo 
is dat.

Voor de VUB-community – waarvan al onze alumni 
volwaardige leden zijn – moet het academiejaar 
2020-2021 alvast heel bijzonder worden. We 
hebben vijftig jaar VUB achter de rug (uiteraard 
met een veel langere gemeenschappelijke 
geschiedenis met de ULB) en we beginnen nu 
aan onze tweede halve eeuw als onafhankelijke 
universiteit in Brussel. Een nieuw ijkpunt, niet het 
minst omdat we ook de coronaperiode (hopelijk) 
zullen kunnen afsluiten. En we dan zullen kunnen 
stilstaan bij wat was en hoe het verder moet. 

Wij lopen alvast vooruit op dat moment. De 
volgende jaren geven we de universiteit een 
nieuwe invulling, onder de noemer De Wereld 
Heeft Je Nodig – The World Needs You. De wereld 
na corona heeft engagement nodig. We laten ons 
daarbij leiden door de vijf P’s van de Duurzame 
Ontwikkelingsdoelstellingen van de VN: People, 
Planet, Prosperity, Peace & Partnerships. En we 
voegen daar een zesde eigen P aan toe, die van 
Poincaré. Aan de Franse filosoof en wiskundige 
Henri Poincaré ontleent de VUB haar leuze dat 
het denken zich aan niets mag onderwerpen, 
behalve aan de feiten zelf. 

Onze studenten moeten niet alleen kennis en 
expertise vergaren, maar liefst ook tot kritische 
en geëngageerde wereldburgers uitgroeien. 
Maar we willen niet alleen de studenten, maar 
al onze stakeholders bij De Wereld Heeft Je 
Nodig betrekken en een actieve rol geven. 
Alle initiatieven en acties die op en rond onze 
campussen plaatsvinden, uiteraard ook het 
wetenschappelijk onderzoek, zullen we veel 
zichtbaarder kunnen maken door ze aan ons 
engagement voor een betere wereld na corona 
te linken. En uiteraard rekenen we hier op onze 
ingenieursfaculteit – studenten, onderzoekers, 
professoren én alumni – om het voortouw te 
nemen. De grote uitdagingen van vandaag en 
morgen vragen niet alleen kritisch denken en 
maatschappelijke veranderingen, maar vaak ook 
slimme hoogtechnologische antwoorden. De 
wereld heeft jullie nodig!

Caroline Pauwels,
Rector VUB

“DE WERELD HEEFT 
 JULLIE NODIG!”

Na bijna 20 jaar professionele ervaring, dacht ik dat het misschien wel eens tijd was 
om wat pareltjes op het gebied van management neer te pennen. Wij ingenieurs mogen 
dan misschien wel als nerds of sociaal gehandicapten bekeken worden door collega’s 
met een managementsopleiding, zeer vaak was ik getuige van staaltjes managerieel 
geklungel, of is het manageriaal? Van het sollicitatiegesprek, over het assessment, het 
evaluatiegesprek, het motivatiegesprek tot de off-site team building, stuk voor stuk deel 
ik met jullie ervaringen ‘uit het leven gegrepen’. Het spreekt natuurlijk voor zich dat elke 
mogelijke overeenkomst met bestaande personen louter toevallig is.



10BrEA MAGAZINE OKTOBER - NOVEMBER - DECEMBER 2020 11

aandacht besteed te worden. Een herverkiezing 
van de huidige Amerikaanse president zou, 
volgens mij althans, geen stap in de goede 
richting zijn. 

Op onze Westerse werkvloer evolueerden we 
ondertussen van een tijd waarin de baas in de 
kont van zijn secretaresse kneep, bandenmerken 
een jaarlijkse felbegeerde naaktkalender 
uitbrachten en een tijd waarin zowat in elk atelier 
of werkplaats een centerfold ophing naar een 
maatschappij waar elke mannelijke aandacht 
van vrouwelijk schoon volstrekt misplaatst lijkt 
te zijn. Nog vóór de nieuwste James Bond-film 
uitkomt lees ik al kritiek over het verwerpelijke 
hoofdpersonage dat respectloos is voor vrouwen 
en ongepast seksistisch machogedrag vertoont. 
De film op zich wordt als niet relevant beschouwd, 
gewoon boycotten die handel!

De pendel is wat mij betreft volledig de verkeerde 
kant uitgezwaaid. Seksuologen (meestal 
vrouwen) verwijzen steevast naar die mannelijke 
Neanderthaler met zijn knots die blijkbaar alleen 
dacht aan zichzelf voortplanten. Iedere man dient 
gedeprogrammeerd te worden want ons oerbrein 
neemt, zelfs na duizenden jaren evolutie, nog 
steeds de bovenhand. Daar ligt volgens hen de 
verklaring voor ‘al het kwaad’.

Dus, om eerlijk te zijn, begrijp ik het niet meer. 
Hoe moet de maatschappij er dan uitzien? Waar 
ligt de grens tussen flirten, een welgemeend 
compliment maken en grensoverschrijdend 
gedrag? Volgens mij draait de hele discussie 
vooral om wederzijds respect maar ook om een 
gebrek aan aandacht voor de verschillen die er 
ook in onze maatschappij nog gemaakt worden 

tussen man en vrouw. Wanneer het voor één 
van de partijen niet meer leuk is en/of er sprake 
is van ongelijkheid dient het te stoppen, punt uit! 
De nuance ligt echter in het feit dat die grens 
voor iedereen anders ligt en dus niet zomaar 
veralgemeend kan worden. Ik ken dames die zich 
juist beledigd voelen als je niet ‘ziet’ dat ze naar de 
kapper geweest zijn en er geen compliment over 
krijgen. Zo ken ik ook heren die ervoor zorgen dat 
ze er altijd piekfijn uitzien en dit juist doen om in 
de smaak te vallen bij andere heren. Er zijn ook 
dames en heren die zich geen bal aantrekken van 
wat de anderen van hen vinden en dat is juist het 
mooie aan diversiteit. Zolang iedereen zich goed 
voelt in zijn/haar vel en dit in een klimaat waarin 
kan aangegeven worden wanneer hij of zij gedrag 
grensoverschrijdend vindt. 

Bij een gebrek aan begrip of bij schending van 
de rechten van de tegenpartij, denk ik dat #metoo 
juist de vinger op de wond dient te leggen. De 
laatste tijd vervalt men echter al te vaak in een 
ander extreem en zet dit een rem op een normale 
manier van samenleven en werken. Bij een 
sollicitatie kiezen voor de beste kandidaat, los 
van het geslacht is soms ‘not done’. Wanneer er 
voor een vacature 7 mannelijke kandidaten zijn 
en slechts 2 vrouwelijke kandidaten postuleerden, 
dient de vacature opnieuw gepubliceerd te worden 
in een meer ‘vrouwvriendelijke’ bewoording. 
Terug naar start dus! Hoe ver is het gekomen als 
de bedrijfsjurist ‘vreest’ voor negatieve reacties 
als je uiteindelijk toch oordeelt dat de mannelijke 
kandidaat het meest geschikte profiel voor de 
vacature vertoont. Wat met quota voor bepaalde 
jobs? Als ik lees dat er dit jaar meer meisjes 
ingeschreven zijn voor wetenschappelijke 
studierichtingen dan jongens, denk ik dat we 
eindelijk aan een inhaalbeweging begonnen 
zijn. Zolang we dit soort evoluties zien, komt de 
uiteindelijke gelijkheid er zeker.

Tot slot nog een woordje over die complimentjes 
op het werk. Soms lijkt het alsof een boerka 
voor iedereen dé enige oplossing zou zijn. Geen 
uiterlijk verschil nog tussen mannen en vrouwen, 
iedereen gewoon hetzelfde. Voegen we daar dan 
nog een mondmasker aan toe, valt er helemaal 
niets meer te aanschouwen. Al zou ik dat 
persoonlijk zéér spijtig vinden…

Nico Bécu

Volgens diezelfde experts gingen we trouwens 
nog nooit zo informeel met elkaar om op het werk 
als in de laatste jaren. De grens tussen privé en 
werk zou bij de jongere generaties steeds dunner 
worden en dus is het voor 74% van de personen 
onder de 35 jaar volstrekt aanvaardbaar om op 
het werk, met een collega, een relatie te hebben. 
Ter vergelijking, slechts 50% van de werknemers 
boven 50 jaar deelt deze mening.

Grote boosdoener voor al dit geflirt op het werk 
zou het bedrijfsrestaurant zijn. Vroeger at je in een 
muffe kantine je zelfgemaakte boterhammetjes op 
maar vandaag is het anders. Bedrijfsrestaurants 
kunnen niet trendy genoeg zijn, het eten benadert 
het niveau van een hoogwaardig restaurant en 
het is er vaak gezellig vertoeven. Té gezellig 
misschien…

Ook de intensiteit van samenwerken en de 
diversiteit van sommige transversale projecten 
brengt mensen dichter bij elkaar. Koppel deze 
samenwerking aan een romantisch etentje in het 
bedrijfsrestaurant en van het één komt dus het 
ander. In de huidige virtuele wereld waar niemand 
nog lijkt op zijn of haar profielfoto is de werkplek 
vaak nog de enige plek waar je echte mensen 
kan leren kennen zoals ze écht zijn. Contacten op 
het werk zijn er minder vluchtig dan in de virtuele 
wereld en één op de drie leert dan ook zijn of haar 
uiteindelijke partner op het werk kennen.

Allemaal mooi en wel zou je zeggen maar dit 
alles staat wel haaks op wat de recente #metoo-
beweging induceert. Begrijp me niet verkeerd, 
ik ben absolute voorstander van gelijke rechten 
voor vrouwen en mannen. Verhalen van sommige 
privé- maar ook staatsbedrijven waar vrouwen 
onder druk misbruikt werden (en misschien nog 

steeds worden) om maar enige kans op carrière 
te kunnen maken, vind ik hallucinant. Wat ik 
vandaag echter vaststel, is dat er een klimaat 
gecreëerd wordt waarin zowel mannen als 
vrouwen niet goed meer weten hoe te reageren in 
welke situatie. Onhandigheid alom dus.

Wat zeg je bijvoorbeeld als baas als een vrouwelijke 
collega op maandag ochtend ineens op het werk 
opduikt met een volstrekt nieuw kapsel? Om eerlijk 
te zijn durf ik niet meer spontaan te reageren met 
een ‘amaai, je ziet er goed uit!’. Neen, dit zou 
zo maar eens verkeerd geïnterpreteerd kunnen 
worden en ineens ben je dan die baas die een 
vrouw ziet als een lustobject. Een oorspronkelijk 
welgemeend complimentje wordt soms volledig 
uit z’n context getrokken en voor je het weet, mag 
je jezelf gaan verantwoorden bij de ombudsman 
van het bedrijf. Geen complimentjes meer dus, 
maar waarom doen we dan nog allemaal ons best 
om er goed uit te zien? Gewoon voor onszelf? Als 
je bedenkt dat begin jaren ’60 de minirok als hét 
teken van absolute vrijheid beschouwd werd. Iets 
later, bij de tweede feministische golf werd het 
niet dragen en zelfs verbranden van een bh als 
statement tegen de onderdrukking van de vrouw 
en de vrouw als seksobject gezien. 

Om eerlijk te zijn, begrijp ik het niet meer. Ok, 
we mogen er als man niet meer naar kijken –
lees staren- en er dus best ook niets meer over 
zeggen. Belangrijk feit is dat deze feministische 
bewegingen het pad effenden voor meer gelijkheid 
tussen man en vrouw. De Westerse wereld had 
hierin een voortrekkersrol maar ook vandaag nog 
zijn er landen waar geweld tegenover vrouwen, 
beperkt onderwijs of stemrecht en zelfs verbod 
op autorijden de normaalste zaak zijn. Aan deze 
ongelijkheid dient er volgens mij dringend meer 

"Wat ik vandaag echter  
vaststel, is dat er een 

klimaat gecreëerd
wordt waarin zowel

mannen als vrouwen 
niet goed meer weten 

hoe te reageren in  
welke situatie.  

Onhandigheid alom 
dus.”

MUSHROOM MANAGEMENT: #MeToo op het werk

LIEFDE OP HET WERK

19%
20%
24%

46% 68%

58%28%

Seks gehad Van relaties komen 
voort uit  
werkconnecties

Tegen flirtgedrag van baas

Tegen relatie met baas

Tussen 
collega’s

Gekust

Verliefd
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Voor ons 30 jaar afstuderen planden we in de 
ijskelders van de VUB een gegidste rondleiding 
die architectuur, historiek en het studentikoos 
verleden toelicht. Back in the old days was boven 
deze kelder, zoals sommigen zich nog zullen her-
inneren, de PK doopzaal. 

Makkelijk was het echter niet om ons uitstapje 
te regelen. De coronamaatregelen hebben het 
ons redelijk moeilijk gemaakt. Pas op 1 juli werd 
duidelijk dat we op 13 juli 2020 zouden kunnen 
samenkomen en dat een restaurantbezoek mocht 
doorgaan. Al mochten we dan maar met maximaal 
tien personen aan tafel zitten. Door de laattijdige 
opening van de inschrijvingen en omdat enkele 
diehards met expat-opdrachten (Frank Brichau in 
KSA, Jan Verspecht in de VS,…) niet mochten in-
vliegen, konden velen niet present zijn. Ook bijna 
alle partners moesten dit jaar afmelden. Zo waren 
we uiteindelijk met… 10 ingeschrevenen! De tafel 
was dus goed gevuld.
 
Afspraak om 18u stipt op de parking. Daarna stak-
en we de straat over naar het braakliggend ter-
rein waar de gids ons al een eerste deskundige 
uitleg gaf. Op de achtergrond zie je trouwens al 

Beste BrEA-leden en sympathisanten,

Op donderdag 12 november 2020 is het tijd voor ons jaarlijks symposium. Dit jaar staat het evene-
ment volledig in het thema van personalised healthcare.

Vandaag de dag is het topic relevanter dan ooit. Nieuwe ontwikkelingen en vernieuwingen zorgen 
voor een voortdurend wijzigend aanbod van personalised healthcare. Ten voordele van onze steeds 
vergrijzende maatschappij, maar ook ten voordele van de kleine vechters. Kortom, engineering 
speelt een grote rol in de strijd tegen ziektes en aandoeningen, maar ook als hulpmiddel en onder-
steuning voor de zorgverstrekkers.

Dompel je voor een avond onder in de wereld van Dr. Jan Schrooten (Co-Founder & CEO van Antle-
ron), Dr. Dirk Lefeber (Professor Werktuigbouwkunde en hoofd van de Onderzoeksgroep Robotica 
en Multibody Mechanics, VUB) en Biowin. Houd zeker ons facebookevenement in de gaten, hierop 
wordt verdere informatie (plaats en tijd) verspreid.
Alle veiligheidsmaatregelen worden in acht genomen gedurende het hele evenement. 

Inschrijven is verplicht en kan via volgende link: https://forms.gle/WixScoxjMJT7cUeh6 
 
Gelieve in acht te nemen, dat wegens huidige maatregelen, we maar een beperkt aantal plaatsen ter 
beschikking kunnen stellen. Hierdoor is het mogelijk dat inschrijvingen vroegtijdig worden gesloten. 
 
Wij kijken er naar uit jullie allemaal daar te mogen verwelkomen.

Met vriendelijke groeten,
Robin 

de brasserie die voorheen de Mess des Officiers 
was van de kazernes en waar het ook zijn naam 
van geërfd heeft. Le Mess heeft een succulent 
driegangenmenu voor ons klaargemaakt. Ook zij 
hadden er overduidelijk zin in na de lock-down 
van de laatste maanden. Eénmaal de handgel 
was uitgedeeld, mochten de maskers af en be-
gonnen we aan de afdaling.
  
De gids is zelf architect en aangesteld door de 
VUB om dit historisch monument mee te beheren. 
Dat is geen sinecure vanwege de bijzondere 
manier van aanleg (muren en gewelf werden in en 
op de grond gebouwd en dan pas werd het geheel 
leeg gemaakt) en de veelvuldige ondergrondse 
werken die in de buurt uitgevoerd zijn of nog ge-
pland worden. Het braakliggend terrein maakt 
immers deel uit van een bouwaanvraag waar de 
VUB eveneens probeert te bewerkstelligen dat de 
kelder op een meer permanente manier en voor 
iedereen, als deel van ons cultureel erfgoed, kan 
bezichtigd worden.

Noteer alvast onze volgende grote afspraak voor 
35 jaar afstuderen: 
het galabal van maart 2025!

PROM ‘90 30 jaar afgestudeerd!

https://forms.gle/WixScoxjMJT7cUeh6 
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EVA TYTECA

“Ik koos voor de VUB omwille van het vrijzinnige 
karakter. Ook het les volgen in kleine groepjes 
en dicht contact hebben met de proffen sprak 
mij sterk aan. Ik ben een sociaal iemand en kom 
graag onder de mensen, maar ik gedij toch beter 
in kleine groepen dan in grote. Vanaf het eerste 
jaar al heb ik gebruikgemaakt van die dichte 
contacten. Ik sprak de proffen aan als ik vragen 
had en die werden ook elke keer beantwoord.” 

Een waaier aan wetenschappen en jobuitwegen 
Door de veelheid aan mogelijkheden was 
de zoektocht naar de ideale opleiding niet 
vanzelfsprekend voor Eva. Gepassioneerd door 
alles wat met wetenschap te maken had, ging ze 

op zoek naar een richting met een goed gevuld 
wetenschappelijk lessenrooster. Zo viel haar oog 
uiteindelijk op Bio-ingenieurswetenschappen, 
een richting die een waaier aan wetenschappen 
aanbood zonder dat ze haar brede interesseveld 
tot één specifiek domein zou moeten beperken. 

“De waaier aan vakken in de opleiding zorgt 
ervoor dat je je jobuitwegen breed houdt. Bio-
ingenieurs zijn multi-inzetbaar. Je kan van alles 
worden, van projectingenieur en beleidsadviseur 
tot kwaliteitsmanager. Tijdens de opleiding lijken 
je mogelijkheden vrij vaag, maar die kennis over 
verschillende domeinen is eigenlijk een heel 
nuttige vaardigheid.” 

BrEA MAGAZINE

Zelf meeschrijven aan wetenschapsliteratuur 
Nadat ze haar thesis indiende, kreeg Eva de kans 
om te doctoreren aan de VUB. Hoewel ze nooit 
gedroomd had van een academische carrière, 
ging ze de uitdaging niet uit de weg. Doctoreren 
vond Eva een leuk avontuur. Ze kreeg de kans 
om naar het buitenland te gaan, mensen dingen 
bij te brengen en de wetenschap zelf een stukje 
vooruit te helpen. Haar doorzettingsvermogen 
en volharding neemt ze ongetwijfeld mee uit die 
carrière. 

“Doctoreren is eigenlijk een verlenging van 
je studies waarbij je het heft in eigen handen 
neemt. In plaats van de informatie te leren uit een 
tekstboek, ga je nu zelf de paragrafen schrijven 
die dat tekstboek opvullen. Dat is wel heel heftig. 
Er zijn bergen en dalen op de weg en soms lijkt 
het alsof niets lukt, maar je leert ook door te gaan 
en zelfstandig de zaken terug op te nemen. Langs 
de andere kant leer je ook een netwerk uitbouwen 
en hulp inschakelen wanneer nodig. Eigenlijk 
word je een manager van je eigen project. Dat is 
enorm leerrijk.” 

De wereld een stapje vooruithelpen 
Na vijf jaar wetenschappelijk onderzoek besloot 
Eva het over een andere boeg te gooien en te 
zoeken naar een uitdagende job die ze eenvoudiger 
met haar gezinsleven kon combineren. Zo kwam 
ze terecht als beleidsadviseur bij de Belgian Feed 
Association, een organisatie die de belangen 
van mengvoederfabrikanten behartigt. Dagelijks 
zet ze zich in om de fabrikanten economisch 
te beschermen en om voedselveiligheid en 
duurzaamheid te waarborgen. Dat haar werk 
een onmiddellijke, positieve impact heeft op de 
maatschappij is een enorm belangrijke drijfveer 
voor Eva. 

“Vooral de uitdaging, de variatie en het gevoel dat 
ik iets kan betekenen voor de maatschappij vind 
ik zo leuk aan mijn job. Ik wil de wereld vandaag 
een beetje beter maken. Een doctoraat is 
natuurlijk ook een fundamenteel onderzoek, maar 
daar gaat de maatschappij morgen niet mee aan 
de slag. De mengvoederfabrikanten en boeren 
kunnen de cijfers die ik vandaag analyseer direct 
gebruiken. Ik vind het geweldig dat ik iets kan 
doen dat onmiddellijk iemand verder kan helpen.” 

Eva’s tips & tricks 
Voor generatiestudenten: Neem je lessen en 
labo’s serieus, maar geniet ook van al het andere 
dat bij het studentenleven komt kijken. Zelf ben 

ik altijd blijven sporten en was ik actief lid van de 
studentenkring Biotecho. Die ervaringen neem 
je even hard mee als je studies zelf en vormen 
ook echt wie je bent. Een kritisch en intelligent 
persoon word je niet alleen door in de les te zitten, 
maar ook door alles erbuiten mee te pikken. 

Voor laatstejaarsstudenten: Begin op tijd met 
solliciteren en je licht op te steken bij een aantal 
bedrijven. Toen ik afstudeerde, wist ik eigenlijk 
nog steeds niet wat er allemaal echt kon. Er is 
een waaier aan mogelijkheden die heel wat 
afgestudeerden niet kennen. Kijk verder dan wat 
je persoonlijk denkt dat je kan en probeer nieuwe 
dingen uit.

Een dag op de job van Eva 
Als beleidsadviseur bij de BFA houd ik mij 
in het algemeen met drie grote luiken bezig: 
economische cijfers, voedselveiligheid en 
duurzaamheid. Samen met alle schakels in de 
vleesproductieketen willen we ervoor zorgen dat 
de consumenten gezond, eerlijk en betaalbaar 
voedsel op hun bord krijgen, maar ook dat de 
mensen die dat voedsel maken eerlijk betaald 
worden. Ik ben dan ook heel vaak bezig met 
cijfers analyseren en rapporten schrijven. Ik 
zit ook regelmatig met de overheid en andere 
stakeholders samen om te overleggen over die 
cijfers en gepaste acties te definiëren. 

Het aspect voedselveiligheid houdt dan weer heel 
wat chemische analyses in. Het voeder van de 
dieren wordt uitvoerig gecontroleerd om er zeker 
van te zijn dat het voedsel dat naar de consument 
gaat gezond is en geen ongewenste stoffen 
bevat. Tot slot zetten we als sector ook sterk in 
op duurzaamheid. Zo willen we minder antibiotica 
in de vleesproductieketen en proberen we zoveel 
mogelijk bijproducten uit de levensmiddelen- en 
biobrandstoffenindustrie te gebruiken als voeder 
voor onze dieren. Dat wil zeggen dat we producten 
die niet meer bruikbaar zijn voor mensen, inzetten 
als voeder. Dat voeder moet natuurlijk wel voldoen 
aan bepaalde nutritionele vereisten. Daarom gaan 
we elke dag na welke grondstoffen voorhanden 
zijn en hoe we die kunnen combineren opdat de 
dieren juiste voedingswaarden binnenkrijgen. 

Mijn job omvat dus bijzonder veel aspecten en 
dat maakt hem zo leuk. Elke dag is anders en 
verloopt bijna nooit zoals je hem voorspeld had. 
Als je de opleiding Bio-ingenieurswetenschappen 
leuk vond, dan is deze job ongetwijfeld iets voor 
jou.

Eva Tyteca is wetenschapster in hart en nieren. In het middelbaar al had ze 
een voorliefde voor alle wetenschapsvakken en ze stortte zich dan ook met 
enthousiasme op de studie Bio-ingenieurswetenschappen. De VUB-sfeer 
en lesmethodes bevielen Eva wel en na haar thesis besloot ze dan ook haar 
universitaire carrière te verlengen met een doctoraat. Ook vandaag levert ze nog 
steeds belangrijk werk voor de wetenschap. Als beleidsadviseur bij de Belgian 
Feed Association zet ze zich elke dag in om voedselveiligheid en duurzaamheid 
in de voedselketen te verzekeren en om de belangen van mengvoederfabrikanten 
te behartigen. 

Stefanie Keymeulen
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30 JAAR EUROCIRCUITS
Oktober 1989, een unieke gebeurtenis, de 
val van de Berlijnse muur en de opening van 
Oost-Europa. Met een niet te bedwingen 
nieuwsgierigheid gaan de heren op ontdekking. Al 
snel keken ze met toenemende interesse naar de 
‘Printed Circuit Board’-industrie. Dirk werkte toen 
voor Barco Graphics en bracht ‘Computer Aided 
Manufacturing’-systemen voor PCB-producenten 
aan de man. Iets waaraan men in Oost-Europa 
behoefte had. Maar de fabrieken aldaar hadden 
geen werk want geen klanten meer, de enige klant 
was de overheid en die hing in de touwen. Luc 
ging er op ontdekkingsreis. 

In België en Nederland ontwikkelde en 
produceerde men toen al veel elektronica. 
Maar bij dat laatste lag de focus op seriewerk 
en bleef de ingenieur die een prototype wilde in 
de kou staan. De oplossing lag voor de hand. In 
West-Europa vonden de heren klanten die geen 
fabrikant vonden en in Oost-Europa vonden 
ze fabrieken zonder klanten. De “missie” van 

EEN KLARE VISIE
De interne voertaal in de Eurocircuits-groep is 
het Engels. Op de website staat te lezen: “PCB 
Prototypes & Small Series, Manufactured and 
Assembled in Europe, Fast and Easy. Virtual 
Manufacturing before Ordering to achieve: 
‘Right First Time - On Time & Budget’.”“Focus 
op de elektronica ontwikkelaar als klant was, 
is en blijft onze visie”, legt Dirk uit. “Het is ons 
doel een cocon van tools en services te bouwen 
rond de elektronica ontwikkelaar. Na intensieve 
inspanningen om de ‘Cost’ van onze services zo 
laag mogelijk te houden door o.a. administratieve 
automatisering en ‘Order Pooling’ in productie 
en de ‘Customer Value’ van onze services te 
maximaliseren (breedste aanbod aan pooling 
services in Europa) zetten we nu vol in op 
“Customer Convenience” om klanten aan ons te 
binden. Zo investeren we intensief in ‘Smart Tools’ 
die de ontwikkelaar toelaten zijn ontwerp volledig 
virtueel te produceren zodat een compleet 
‘Design For Manufacturing’ mogelijk is voor het 
volledige design: PCB, Assembly and Behuizing. 
Deze tools zijn online op de account van de klant 
ter beschikking, zijn gratis te gebruiken en bieden 
een zeer groot gevoel van comfort aangezien 
fouten worden opgelost of vermeden voor de klant 
zijn order start. Dat leidt ertoe dat het product op 
tijd klaar is en binnen budget”, besluit Dirk.

Tools alleen volstaan niet. Eurocircuits 
investeert ook in de uitbreiding van haar 
productiemogelijkheden. Ontstaan vanuit de 
PCB-productie, doet men nu ook aan assemblage 
van de print. Steeds met de focus op Prototypes 

Eurocircuits was hierbij geschreven. Nauwelijks 
twee jaar later, mei 1993, kregen Luc en Dirk de 
mogelijkheid om hun grootste leverancier, tot dan 
eigendom van de Hongaarse staat, als grootste 
klant van de fabriek, over te nemen. Bij gebrek 
aan geld en financiering zocht men aanvankelijk 
een oplossing in een 60/40 joint venture. Zuinig 
leven en alle winst in de firma laten resulteerde in 
de mogelijkheid om in 1998 de fabriek 100% over 
te nemen.

Vanaf dan gaan de heren er niet 100% maar 
200% voor. Eurocircuits groeide van 1997 met 
een omzet van 2,5 miljoen euro en 50 werknemers 
naar een groep met 28 miljoen euro omzet, 420 
werknemers in 2019. Dit alles verspreid over 
drie fabrieken (HU, D, IN), verkoopkantoren 
in meerdere Europese landen en met jaarlijks 
12.000 actieve klanten die men bedient met meer 
dan 100.000 bestellingen. Het gaat hier steeds 
om maatwerk, gebaseerd op digitale data die 
men online ontvangt, van elektronica ontwerpers 
uit heel Europa.

en kleine series met snelle leveringstermijnen. 
Een typisch voorbeeld: een 4-laags PCB, 2 
stuks bestukt, gemaakt in een doorlooptijd van 
6 werkdagen. Dat is inclusief het maken van 
de PCB en het bestellen en solderen van de 
componenten.

Beide heren zijn niet bang van het 
ondernemersrisico. Zo investeerde Eurocircuits 5 
miljoen euro in 2019, en dat uit eigen middelen. 
(Het verhaal van deze onderneming, voorzien van 
een video met duiding van Luc en Dirk, vind je via 
de link onderaan dit artikel)

CORONA & DE 4C’s
“Corona was in het eerste kwartaal van 2020 een 
nachtmerrie en een geschenk”, legt Luc uit. “De 
Chinese leveranciers sloten een voor een en de 
Europese ingenieurs herontdekten de leverancier 
om de hoek. Bijgevolg werden we overspoeld met 
bestellingen. Het was hierbij ons doel en onze taak 
ons te concentreren op trouwe klanten en onze 
core business Prototypes en kleines series en 
deze snel te leveren. Dit kwartaal werd uiteindelijk 
ons beste kwartaal ooit. Vanaf begin april werd 
het wat minder maar we hebben gelukkig al onze 
vestigingen kunnen open houden en het aanbod 
van onze services aan onze klanten is nooit in 
gevaar gekomen”, aldus Luc.
Dirk vult aan: “Volhouden is de boodschap! Maar 
ook communicatie, laten horen dat je nog leeft 
en beschikbaar bent, is van belang. Marketing 
‘Communication’ is een niet te onderschatten 
strategisch onderdeel van de marketing mix van 
Lautherborn. Daarmee hebben we na ‘Cost’, 
‘Customer Value’ en ‘Customer Convenience’ 
de 4 C’s van Lautherborn besproken”. (meer info 
over de ‘marketing mix van Lautherborn’ vind je 
via de link onderaan dit artikel)

WAT MET DE TOEKOMST?
De cocon rond de elektronica ontwikkelaar is nog 
lang niet gevuld met tools en services kunnen er 
ook nog veel bij. Het is de vaste overtuiging van 
Luc en Dirk dat de weg die ze zijn ingeslagen hen, 
maar waarschijnlijk eerder hun nageslacht, nog 
30 jaar verder brengt.

EUROCIRCUITS VINDT 
ZIJN OORSPRONG  
IN DE STUDENTENCAFÉS 
ROND DE VUB.

Wat hebben een economist/fiscalist en een ingenieur gemeenschappelijk? 
Dezelfde Alma Mater, geen zin om voor een baas te werken en dezelfde 
visie op ondernemen! Luc Smets, Economie promotie 1984 en Dirk 
Stans, Ingenieur promotie 1987, zijn de twee eigenaars van het Belgische 
Eurocircuits. De twee leerden elkaar kennen op café en het was de 
drang naar het op eigen benen staan die hen samenbracht. In het begin 
leverde Dirk de ideëen en berekende Luc de haalbaarheid maar al snel 
convergeerden de gedachten.

“Een ondernemer 
zonder een visie 

op lange termijn is 
een avonturier en 

geen ondernemer.”
Dirk Stans & Luc Smets, VUB Alumni.

https://www.eurocircuits.com/blog/investing-
in-europe-investing-in-the-future/

https://www.eurocircuits.com/blog/
eurocircuits-what-about-marketing/

https://www.eurocircuits.com/blog/investing-in-europe-investing-in-the-future/ 
https://www.eurocircuits.com/blog/investing-in-europe-investing-in-the-future/ 
https://www.eurocircuits.com/blog/eurocircuits-what-about-marketing/
https://www.eurocircuits.com/blog/eurocircuits-what-about-marketing/
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BEDRIJFSCULTUUR
In de reeks ‘mushroom management’ 
gaan we telkens dieper in op het belang 
van een open en transparante communi-
catie tussen leidinggevende en werkne-
mer. In een nieuwe reeks gaan we hi-
erop verder en kijken we naar de ruimere 
samenwerking in een organisatie. Ons 
redactieteam speurde de horizon even 
af en stootte op oud VUB-student Alain 
Surkol, die zich vandaag als zelfstandig 
trainer en keynote speaker graag ontpopt 
tot een vaandeldrager van het belang van 
een positieve bedrijfscultuur.

WAT IS BEDRIJFSCULTUUR?
Een tijdje geleden werd me gevraagd om een 
reeks artikels onder de noemer ‘Bedrijfscultuur’ 
aan jullie voor te stellen. Een uitnodiging waar ik 
met plezier op inga. Als zelfstandig trainer (meer 
info op www.better2best.be) ontpop ik me trou-
wens graag als een vaandeldrager van het belang 
van een positieve bedrijfscultuur. We schuiven 
vandaag Corona even opzij en starten aan het ei-
genlijke vertrekpunt met de volgende vraag: Wat 
is nu eigenlijk (het belang van) bedrijfscultuur?
Uit onderzoek blijkt dat ondernemingen, waar 
men oog heeft voor ‘cultuur’, veel betere resul-
taten behalen dan waar dat niet het geval is. En 
deze bewering kan meteen ook doorgetrokken 
worden naar andere organisaties, kortom naar 
alle plaatsen waar mensen met elkaar samenw-
erken…

MAAR WAT VERSTAAN WE NU JUIST ONDER 
CULTUUR?  
Als je aan medewerkers deze vraag stelt, krijg je 
vaak volgende antwoorden: de manier waarop 
we dingen doen, de sfeer die er hangt, de wijze 
waarop we met elkaar omgaan, de regels die er 
heersen, enz.. Allemaal juist trouwens! Je zou 

de cultuur van een organisatie kunnen vergeli-
jken met ‘haar persoonlijkheid’, waarbinnen 
een unieke set van ‘normen en waarden’ wordt 
gehanteerd. En net zoals bij elk individu zijn er 
geen twee dezelfde. 

Ik ga graag iets dieper in op de uitdrukking  ‘nor-
men en waarden’. Deze twee woorden worden 
vaak samen uitgesproken. Maar wat is nu ei-
genlijk het onderscheid tussen beide? En waarin 
vullen ze elkaar aan? En meteen ga ik ook even 
dieper in op de vraag hoe ‘normen en waarden’ 
zich situeren in een bedrijfscontext. Normen en 
waarden worden trouwens vaak met elkaar ver-
ward. Eigenlijk spreken we beter over waarden en 
normen. Er is altijd eerst de waarde en dan pas de 
norm. Waarden geven richting aan je gedrag en je 
keuzes. Waarden worden ook altijd positief gefor-
muleerd. Ik geef een voorbeeld in de bedrijfsom-
geving: ‘teamwork’ kan een waarde zijn.  Andere 
waarden zijn o.m. vertrouwen, respect, integriteit, 
openheid, individuele verantwoordelijkheid, pos-
itivisme, klantgerichtheid, resultaatgerichtheid, 
kwaliteit, een ‘can-do’-attitude, innovatie en ve-
randering. En er zijn er nog vele andere.

Een ‘norm’ is de vertaling van hoe je de waarde 
beleeft, welk gedrag je verwacht. Vanuit ons voor-
beeld zou een norm voor ‘teamwork’ dan kunnen 
zijn ‘een dagelijks overleg tussen de teamleden 
bij aanvang van elke werkdag’. Het typerende 
voor normen is dat je ze kunt overtreden. Je doet 
het. Of je doet het niet.

HOE GA JE HIER NU ALS LEIDER MEE OM? 
Wel, als je ernaar streeft om jouw bedrijfscultu-
ur te kennen én te verbeteren, is het wenselijk 
om de waarden die je als team of als organisatie 
belangrijk vindt, allemaal op te lijsten.  Eens je 
deze waarden hebt bepaald, kan je ze rangschik-
ken en ordenen. Welke waarde staat voorop? 
Welke waarde is belangrijker dan de andere? 
Welke waarden wil je verbeteren? Het is ook 
aangewezen om telkens te definiëren welke norm 
(en dus welk gedrag) je als leider zelf verwacht 

bij elke waarde. Hoe kan een waarde van dag tot 
dag op de werkvloer (beter) worden ingevuld? 
Door betekenis te geven aan elke waarde kun je 
de prioriteiten en de unieke verschillen binnen je 
eigen cultuur dan in de verf zetten. 

Ook bij de selectie van nieuwe medewerkers  
lijkt het meer dan relevant om te peilen naar de 
waarden die zij koesteren en nastreven. Hierdoor 
kan je nagaan of deze aansluiten bij de waarden 
die je ook als groep én als organisatie hanteert. 
Je kan ook de open vraag stellen hoe de kan-
didaat elke waarde naar best vermogen zou in-
vullen. Slechts dan voel je aan hoe de kandidaat 

de job effectief zal uitoefenen. En of hij of zij past 
binnen de groep en gemakkelijk aansluiting vindt 
bij de door jouw beoogde cultuur. De vooruitgang 
in de samenleving is voor een groot deel te dank-
en aan het vertrouwen dat mensen met gemeen-
schappelijke waarden en opvattingen hebben in 
elkaar (Simon Sinek)

MAAR IS CULTUUR MORGEN EIGENLIJK NOG 
WEL VAN BELANG?
Toch stelt zich de vraag of ‘bedrijfscultuur’ in de 
toekomst nog steeds een even belangrijke hef-
boom blijft. Het coronatijdperk heeft er immers 
toe geleid dat we veel meer zelfstandig thu-
iswerken. En velen ervaren hiervan de positieve 
effecten. Virtuele vergaderingen verlopen sneller 
en zijn meer doelgericht. Sommigen hebben zelfs 
het gevoel dat je door het zelfstandig thuiswerken 
nu meer tot het geheel bijdraagt dan voorheen. Is 
het dan nog wel belangrijk om stil te staan bij de 
denkwijzen en gedragingen die ons verbinden? 
Toch wel!

In de eerste plaats is thuiswerk gebaseerd op 
wederzijds vertrouwen. Dat vertrouwen is des te 
robuuster als waarden en opvattingen ook ‘op af-
stand’ worden gedeeld. Dat vergroot de kans dat 
de thuiswerkende collega die extra inspanning 
zal leveren en blijvend oog zal hebben voor het 
grotere geheel. Niet één keer, maar elke keer…

Als een tussensprong deel ik ook even een per-
soonlijke vakantie-ervaring. Al enkele jaren op rij 
verken ik met mijn echtgenote de mooiste plekjes 
van Bourgondië. Daarbij maken we telkens geb-
ruik van de formule die ons toelaat om ons echt 
onder de Fransen te begeven, nl. de ‘chambres 
d’hôtes’. Afhankelijk van de situatie ter plaatse, 
ervaren we een ietwat andere ontbijtbeleving. 
De ene keer zitten alle gastgezinnen aan aparte 
tafels, een andere keer zitten we – dit jaar wel-
iswaar op een veilige afstand van elkaar - aan 
dezelfde tafel. Telkens valt het me op dat je veel 
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gemakkelijker het contact en het gesprek opzoekt 
als je de tafel (de ruimte) deelt. Zo geldt dat ook 
in het bedrijfsleven, in om het even welke ruimte, 
zelfs in de kantine, of beter... vooral in de kantine! 

Als de organisatie draait als een gesmeerde ma-
chine, waarbij verwachtingen en doelstellingen 
voor alle werknemers voldoende duidelijk zijn en 
een kort overleg volstaat om bijsturingen te doen, 
zal het thuiswerk inderdaad toelaten om je beter 
en sneller te richten op het uiteindelijke te behalen 
resultaat. De achterliggende waarden en normen 
zijn dan eerder latent aanwezig.

Als je evenwel een crisissituatie wil bedwingen, 
met elkaar nieuwe pistes wil verkennen, nieuwe 
dingen wil aftoetsen of gewoon een emotie wenst 
te delen, lijkt een persoonlijk contact de beste 
weg. Je kunt dan je gesprekspartners daadw-
erkelijk in de ogen kijken en hierdoor ook beter 

tussen de lijnen lezen. Je kan na de formele uit-
wisseling ook informeel opinies uitwisselen. Wat 
wordt gezegd, wordt niet altijd op dezelfde mani-
er door iedereen begrepen. En dan loont het om 
even jouw kijk met anderen uit te wisselen: ‘Ik heb 
dit begrepen. Jij ook?’. Dat laat je dan vaak on-
bewust toe om samen op zoek te gaan naar een 
betere invulling van ‘wat werd gezegd’. En deze 
onbewuste aanpak ligt nu iets meer voor de hand 
als je de werkplek deelt. Het is dus geen kwestie 
van ‘of/of’. Het is een ‘en/en’ verhaal. De uitdaging 
is de juiste balans te vinden.

Verscheidene ondernemingen laten hun medew-
erkers ook de komende maanden verder thu-
iswerken. In dat geval is de uitdaging om via PC 
of smartphone bewust het onbewuste te laten lev-
en. Dit kan bijvoorbeeld door de collega’s aan te 
sporen om elkaar na de meeting opnieuw even te 
contacteren, voor een babbel én een goed begrip.

Op zaterdag 31 oktober vindt onze jaarlijkse 
Galatea vergadering plaats. Tijdens deze ver-
gadering bespreken we de doelstellingen voor 
het volgende jaar. Dit jaar zal ruime aandacht 
besteed worden aan ons teruglopend ledenbe-
stand en wat we kunnen doen om deze trend te 
keren. Ook zal de lijst met geplande activiteiten 
overlopen worden.

Galatea zal dit jaar doorgaan in Diest, één van de 
parels van Vlaams-Brabant met een rijk historisch 
verleden. De vergadering vindt plaats in het pit-
toreske begijnhof en start om 10u. We ronden af 

rond 16.30u. Vervolgens doen we een stadswan-
deling met een gids en alles wordt afgerond bij 
een gezellig diner in Brasserie Nicky’s Catwalk.

Voor deelnemers aan het diner neemt BrEA een 
deel van de kosten op zich. Een kleine bijdrage 
van 25€ wordt gevraagd, te storten op het reken-
ingnummer BE24 0010 9651 1238.
Binnen het bestuur kunnen we nog altijd extra 
mankracht gebruiken. Wil je mee vorm geven aan 
je alumnivereniging of een activiteit (mee) organ-
iseren, kom dan gerust even langs of geef een 
seintje via info@brea.be.

Dank je wel om dit artikel te lezen, Ik hoop dat je het 
nuttig vond. Andere artikels kun je terugvinden op 
mijn website. Je kan er ook altijd een vraag stellen 

of een commentaar achterlaten. Als je jouw culturele 
waarden even wil toetsen en/of jouw medewerk-
ers graag een duwtje in de rug wil geven met een 
voordracht, opleiding of workshop, begeleid ik je 

graag.  
Alain Surkol • www.better2best.be •  

alain.surkol@telenet.be • 0497/591333

10:00-11:00 Operationele RvB

11:00-11:30 Inleiding Galatea

11:30-12:30 Bespreking key topics

12:30-13:00 Broodjeslunch

13:00-16:00 Bespreking key topics

16:00-16:30 Samenvatting

16:30-18:30 Stadswandeling

19:00-22:00 Diner

https://www.doodle.com/poll/bq69x-
n6ymv3iw6tx

“NOEM HET INSPIRATIE OF COMPETITIE,  
ATLETEN TRAINEN GRAAG SAMEN.  
IK LOOP OOK SNELLER TIJDENS  
EEN WEDSTRIJD DAN ALLEEN” NICHOLAS BLOOM

PLANNING:

INSCHRIJVING:

OKTOBER - NOVEMBER - DECEMBER 2020

GALATEA IN DIEST
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Openbare verdedigingen tot het behalen van de academische 
graad van Doctor of Engineering Sciences 

Lysander De Sutter
MODELING & EXPLORING THE ELEC-
TRO-MECHANICAL BEHAVIOR OF 
NEXT-GENERATION LI-ION BATTER-
IES
Promotors: Prof. dr. ir. Joeri Van Mierlo, Dr. Mai-
tane Berecibar

Federico Bariselli
DEVELOPMENT OF AN ABLATION 
MODEL FOR RAREFIED FLOWS WITH 
APPLICATION TO METEOROID EN-
TRY 
Promotors: Prof. dr. ir. Annick Hubin, Prof. dr. 
Thierry Magin, Prof. dr. Aldo Frezzotti

Bert Belmans 
VCVTB – VENTILATION CONTROLS 
VIRTUAL TEST BED WITH SYNTHET-
IC USER MODEL – AN OPEN SOURCE 
TOOLBOX FOR RESEARCH AND 
DEVELOPMENT OF ROBUST MIXED-
MODE IAQ SYSTEMS
Promotors: Prof. dr. ir. arch. Filip Descamps

Antoine Vergaerde
EXPERIMENTAL STUDY OF CLOSELY 
SPACED COUNTERROTATING VERTI-
CAL-AXIS WIND TURBINES
Promotors: Prof. dr. Mark Runacres, Prof. dr. ing. 
Tim De Troyer

PERSONALIA

CARTOON AYLA
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GEZOCHT: REDACTEUR/REDACTRICE BREA-MAGAZINE

WAT?
Als deel van de werking van BrEA wordt er driemaandelijks een magazine uit-
gegeven. Met dit magazine houden wij onze leden op de hoogte van het reilen 
en zeilen binnen BrEA en de VUB. Wegens gezinsuitbreiding bij onze huidige 
redactrice (een dikke proficiat!), zijn we op zoek naar iemand die van haar wilt 
overnemen.

WIE ZOEKEN WIJ?
Voor de redactie van ons magazine zoekt BrEA iemand met het volgende profiel:
 - Gemotiveerd
 - Initiatiefnemend
 - Stipt
 - Betrouwbaar
 - Zelfstandig kunnen werken
De redactie neemt ongeveer 4 x 2 dagen per jaar in.

JOBOMSCHRIJVING?
 - Driemaandelijkse opvolging met het bestuur, vrijwilligers en  
  faculteit IR om content te verzamelen (dit betekent niet dat je zelf  
  content moet schrijven, het gaat hier enkel over verzamelen)
 - Opvolging met onze freelancer die de opmaak verzorgt
 - Contact onderhouden met de drukkerij zodat het magazine tijdig  
  wordt verzonden  

WHAT’S IN IT FOR YOU?
Het opnemen van vrijwilligerswerk wordt altijd als een plus op de CV beschou-
wd. Het netwerk en de sociale contacten met onze alumni krijg je er gratis 
bovenop!

GEÏNTERESSEERD?
Ben je geïnteresseerd, of wil je meer informatie? Stuur dan een mailtje naar 
voorzitter@brea.be

mailto:voorzitter@brea.be


VERSCHIJNT DRIEMAANDELIJKS
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AFGIFTEKANTOOR: X

VERANTWOORDELIJKE UITGEVER: 

EDITH OYEN  
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